
Referat fra ekstraordinært fællesbestyrelsesmøde 
tirsdag d. 10. december 2024 fra 16:15-18:00 på afd. Bøgebjerg 

Der var to afbud til mødet og elevrådet deltog ikke, alle andre var til stede. 

 

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden 
Referat 
Dagsorden blev godkendt 

Punkt 2 Orientering fra formand 
Referat 
Line Winther Stage, formand for fællesbestyrelsen erklærede sig inhabil til punkt 3 vedrørende 
tilsyn med dagtilbuddet, hvorefter næstformand Knud Erik Westdorf overtog 
mødelederfunktionen. 

 

Punkt 3 Tilsyn med dagtilbuddet på Øhavsskolen afdeling Bøgebjerg 
Referat 
På baggrund af tilsynet med dagtilbuddet r der tre punkter fællesbestyrelsen skal forholde sig 
til. 

1. Plan for sikring af normering og personalekompetencer ift. at overholde 
minimumsnormering samt fastholde og udvikle den nuværende pædagogiske kvalitet 
 

2. Plan for etablering og opfølgning på håndtering af samarbejdet med- og omkring 
børn/familier i udsatte positioner inden for de ressourcer og rammer, som dagtilbuddet 
råder over. Herunder inddragelse af relevante fagpersoner og støtteressourcer. 
 
 

3. Plan for at sikre stabilitet og trivsel i personalegruppen under de beskrevne forhold 

 

Der er allerede på nuværende tidspunkt iværksat en række initiativer for at skabe et trygt og 
sikkert leg- og læringsmiljø for børnene i dagtilbuddet og et trygt og sikkert arbejdsmiljø for de 
ansatte i institutionen.  

Der er sket en udvidelse af personalet om torsdagen, hvor personale fra SFO/skole går 
yderligere to timer i dagtilbuddet, så de fra januar 2025 er der fra 9:30-13:00. Dette sker både 
for at skabe rum for personalet til at løfte de mange opgaver, både administrativt og i forhold 
til den øvrige børnegruppe. 



Der bliver udarbejdet en plan for arbejdet med udsatte børn og disses forældre. 
Der bliver efter nytår planlagt med fælles åbning og lukning af dagtilbud og SFO.  

Ellen Skov Jensen leder af SFO og dagtilbud i den sidste del af indeværende år brugt al sin 
arbejdstid på arbejdsopgaver i dagtilbuddet. 
Fra januar 2025 går Ellen ned i arbejdstid vil kun være leder for dagtilbuddet 

 

Punkt 4 Tildelingsmodellen 
Referat 
Anledningen til at punktet er på dagsordenen er Espe skoles skolebestyrelsesformanden 
kommentar om elevtallet og den deraf afledte betydning for skolens økonomi. 
Hanne og Poul-Arne besluttede derfor at klæde bestyrelsen på i forhold til de mekanismer der 
er i den nuværende tildelingsmodel. 

Bilag 1 blev fremvist og gennemgået for bestyrelsen. Bilaget viser at en skole (skole 1) godt kan 
have 112 elever og så alligevel komme i en svær økonomisk situation sammenlignet med en 
anden skole (skole 2) med samme elevtal.  
Dette skyldes at der skal være mindst 16 elever i en klasse for at der ikke sker en reduktion i 
tildelingen af timer til klassen. Dette omregnes til lærerstillinger – og tildelingen af økonomi 
sker derefter ud fra en beregning af lærernes gennemsnitsløn 

 

Derefter blev bilag 2 vist. Det er 2025 tildelingen baseret på elevtal fra 5/9 2024 for afdeling 
Bøgebjerg. 

Som det ses, er der markant forskel i tildelingen mellem en skoleafdeling som Bøgebjerg og en 
skole som Skole 2 i bilag 1. 
Dette er den direkte årsag til at klasser samlæses på Bøgebjerg og at dette fremadrettet 
kommer til at ske i højere grad end nu. 
På nuværende tidspunkt er der fire klasser. 0.D, 1.-2D, 3.D, og 4.-6D. 

Der er så få elever til Forårs-SFO, at de der er bliver en del af nuværende Børnehaveklasse. I 
kommende skoleår betyder det at der er tre klasser på afdeling Bøgebjerg. Det bliver 0.D, - en 
klasse, 1.-3.D. en klasse og 4.-6D en klasse.  

Fællesbestyrelsen er opmærksomme på elevtalsudviklingen på afdeling Bøgebjerg og den 
betydning det har for det pædagogiske tilbud. 
Fællesbestyrelsen understreger at de har stor respekt for det dygtige personale og den indsats 
de gør hver dag. 

 



Punkt 5 Kommunalbestyrelsen beslutning om en ekstra bevilling på 1.5 million om året 
de næste to år til dækning af det strukturelle underskud. 
Referat 
Punktet blev drøftet og der var bred enighed om at det var godt at det strukturelle underskud 
blev fjernet, men da det kun er for to år, hvad så derefter? 
Det spørgsmål afledes af, at det ikke er muligt at bringe afdeling Bøgebjerg skole og dagtilbuds 
økonomi i balance inden for en toårig tidshorisont. Dette gælder, hvis man skal opretholde et 
minimum af kvalitet til tilbuddet i landsbyordningen. 

Bestyrelsen drøftede også de overvejelser der måtte have lagt til grund for afgørelsen, og der 
var ikke enighed om hvorvidt det var en politisk beslutning truffet i lyset af et kommende 
kommunalvalg eller om det var et reelt ønske om at bevare en skole i landsbyen. 
Der blev også bragt en vis ærgrelse på bane over at det kun var Vester Åby, der blev nævnt i 
debatten, da skoledistriktet er stort, og at hvis der skal tiltrækkes flere elever skal nogen af 
dem komme fra Korinth. 

Fællesbestyrelsen fik beskrevet de mange initiativer der allerede var i gang på afdeling 
Bøgebjerg skole og dagtilbud. De fik beskrevet de tidligere nævnte tiltag i dagtilbuddet, og at 
det økonomiske tilskud har resulteret i at der bliver ansat en pædagogisk medarbejder, så 
dagtilbuddet kan leve op til gældende lovgivning ang. normering. 

I forhold til skolen er der indledt et samarbejde i lokalrådet.  
Samarbejdet består hovedsagelig af hjælp til praktiske opgaver fx som det der var beskrevet i 
Fyens Stiftstidende omkring skolepatrulje.  
Andre eksempler er at de hjalp til på motionsdagen, hjalp til på den dag da skolen holdt åbent 
hus, hvor der var oplæg omkring børns digitale liv og de kommer med og hjælper til Lucia-
optog og på sidste skoledag inden juleferien. 

Der arbejdes også på at skabe mere sammenhæng i hele landsbyordningen så alle børn 
kender alle voksne fra vuggestue til 6. klasse. Første skridt er den fælles åbning og lukning af 
dagtilbud og SFO. 

Der blev drøftet muligheden for frivilligt arbejde omkring at etablere en eftermiddagstilbud til 
elever fra 4.til 6. klasse. Skolen kan i den sammenhæng sagtens stille lokaler til rådighed. 

Der bliver allerede nu gjort et stort stykke arbejde i forhold til at få skabt et udviklende 
læringsmiljø for alle børn. 
Blandt andet har skole været under tilsyn, hvilket har resulteret i en fornyelse inden for 
matematikundervisningen, der arbejdes med stationsundervisning, der fremme alle elevernes 
deltagelsesmuligheder og der arbejdes ud fra principperne i Thinking, Building Classroom 

Der er tilknyttet matematik, læse og læringsvejleder til afdelingen, der bidrager til udviklingen 
af skolens undervisning og tilrettelæggelse af læringsmiljøet. 



Derudover er der sket en tilpasning af det ansatte personale over de sidste år så de, der har 
pædagogiske opgaver og undervisning har en uddannelse der matcher de formelle krav, der er 
til varetagelse af sådanne opgaver. 
Fællesbestyrelsen drøftede også, hvordan skoletilbuddet kunne blive en andet og mere 
attraktivt tilbud end hvad forældre kan få på fri- og privatskoler 

 

Punkt 6 Inddragelse af lokalrådet og samarbejde med bestyrelsen 
Referat 
Det er lokalrådet der selv har budt sig til og Knud vil gerne være bindeleddet mellem lokalrådet 
og fællesbestyrelsen.  
Lokalrådet vil gerne samarbejde med fællesbestyrelsen. Knud Erik Westdorf har haft kontakt 
til lokalrådets formand, og de drøftede blandt andet de politisk tildelte midler. Knud foreslog 
at repræsentanter fra fællesbestyrelsen mødes med lokalrådet og det blev besluttet at det er 
Aleksander Hjuler Bergeon, Camilla Tranholm Larsen, Josefine Lamp Vestergaard og Knud Erik 
Westdorf, der mødes med dem. Knud tager kontakten. 
 
 

Punkt 7 Mediehåndtering 
Referat 
Fællesbestyrelsen skal være tydelige i referaterne i forhold til at formilde alt det der sker på 
Øhavsskolen 

Fællesbestyrelsen er gode til at passe på og støtte skole, personale og ledelse i forhold til 
kommunikation udadtil. 

 

Punkt 8 Eventuelt 
Referat 
Under eventuelt blev billardklubbens indtog på Øhavsskolen bragt op. 
På tidspunktet for mødet troede alle at det var sat på pause 

Referent  
Poul-Arne 


